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Onderwerp Gehandicapten parkeerplek in woonwijk 
 

 

 

Geachte Raad, 

Door raadslid Hagen van de fractie Hagen zijn op 31 juli 2019 vragen gesteld met betrekking tot 

gehandicaptenparkeerplaatsen in woonwijken en een inclusieve samenleving.  

Onderstaand de aan de vraagstelling voorafgaande inleiding: 

“Afgelopen week stond een auto van een normatieve bestuurder op de invalideparkeerplek voor de 

deur van mijn zelfstandig wonende kind (aangepaste woning via WMO). De parkeerplek is, na 

onderzoek, speciaal aangelegd voor de vorige bewoner, zodat deze met zijn auto een 

invalideparkeerplek op kenteken voor de deur had. Inmiddels is deze al enige maanden geleden 

vertrokken en bleef het bordje hangen. Nu parkeren er regelmatig auto’s op deze plek, maar nu 

was de woning van mijn dochter niet voldoende bereikbaar bij calamiteiten. Mijn dochter heeft een 

internetformulier ingevuld om hier melding van te maken en de politie kwam onmiddellijk. De 

eigenaresse was boos en vond dat zij daar best mocht staan en uiteindelijk onder dreiging van een 

bekeuring is de auto verplaatst naar een lege parkeerplek +/- 10 meter verderop. De 

parkeervergunning van de vorige bewoner is opgeheven en alleen het bordje zou verwijderd 

moeten worden. 

Daar heeft de WODV andere ideeën bij: de hele invalideparkeerplek moet opgeheven worden en 

een normatieve worden en dochter moet vergunning aanvragen. Er mogen geen ‘vrije’ 

gehandicapte parkeerplekken in een woonwijk, alleen bij openbare gebouwen en verzorgingscentra 

etc. aldus de WODV. 

Sinds de ratificatie VN-verdrag en de uitvoering geven aan de lokale inclusie agenda, is dit strijdig. 

Immers ook gehandicapten moeten vrij op visite kunnen komen in een woonwijk en hier dus de 

ruimte voor krijgen. Inclusie en toegankelijkheid is juist hetgeen wat door moet sijpelen in alle 

lagen en breedte van de maatschappij. 



 

 

Verder merk ik op dat doordat mijn dochter via het uwv een Canta verstrekt heeft gekregen, zij 

dus geen parkeerplek mag aanvragen. Dit mag alleen een auto. 

Overigens is de procedure mbt de aanvraag voor een parkeerplek op kenteken een kostbare zaak 

voor mensen met een beperking in een laag inkomensniveau, wat helaas vaak gekoppeld is aan 

elkaar. 

Door deze persoonlijke ervaring te delen en de bijbehorende kennis, hoop ik dat u sowieso de oog 

richt op alle vormen van beleid welke discriminerend en uitsluiting in de hand werken.” 

De beantwoording van deze vragen treft u hieronder aan. 

Vraag 1. Waar staat in de wet dat invalideparkeerplekken alleen voor bij openbare 

gebouwen geldt? 

Antwoord 1. In de wet staat hierover niets opgenomen. Dit is aan de betreffende wegbeheerder 

zelf om te bepalen. In de gemeente Wassenaar worden de richtlijnen van het CROW zo veel 

mogelijk gevold. Voor gebiedsontwikkelingen worden hiervoor de ontwerprichtlijnen van de 

Leidraad Inrichting Openbare Ruimte (LIOR) van de WODV gehanteerd. In deze leidraad staat dat 

tenminste 1 algemene gehandicaptenparkeerplaats op maximaal 50 meter afstand van openbare 

gebouwen moet zijn en dat in winkelgebieden tenminste 1 algemene gehandicaptenparkeerplaats 

per 50 gewone parkeerplaatsen moet zijn.  

Vraag 2. Waar staat  en wanneer is besloten dat de regelgeving mbt beleid dat 

invalideparkeerplekken in woonwijken uitsluitend met kentekenregistratie mogen? 

Antwoord 2. Het doel van gehandicaptenparkeerplaatsen is om voor mensen met een fysieke 

beperking op een zo kort mogelijke afstand (liefst binnen 50 meter, doch maximaal binnen 100 

meter) van een bestemming een parkeerplek te bieden. Het gaat hier om openbare 

gebouwen/voorzieningen, winkelcentra, voorzieningen met een hoog percentage invaliden als 

ziekenhuizen en verzorgingscentra en andere voorzieningen/gebouwen van algemeen nut. 

In woonwijken is over het algemeen geen sprake van een voorziening of bestemming van 

algemeen nut. Verder is in woonwijken ook een zekere mate van spreiding van mensen met een 

fysieke beperking. Hierdoor is het niet doelmatig om algemene gehandicaptenparkeerplaatsen in 

woonwijken te realiseren, of het aantal algemene gehandicaptenparkeerplaatsen in woonwijken 

moet dermate hoog zijn dat er altijd binnen 100 meter een plek is. 

Om mensen met een fysieke beperking die in het bezit zijn van een gehandicaptenparkeerkaart 

toch een mogelijkheid te bieden om dicht bij de woning te kunnen parkeren kunnen zij, in het 

geval van een hoge parkeerdruk en na een medische verklaring van de GGD, een 

gehandicaptenparkeerplaats op kenteken aanvragen.  



 

 

Vraag 3. Waarom moeten inwoners hoge kosten vooraf maken zonder de garantie dat zij 

ook daadwerkelijk een  vergunning mbt invalideparkeerplek krijgen? 

Antwoord 3. Aan de toewijzing van een gehandicaptenparkeerplaats op kenteken zitten kosten 

verbonden. De kosten zijn opgebouwd uit een deel leges en een deel retributie. De retributie -

veruit het grootste deel van de kosten - wordt bij een eventuele afwijzing niet in rekening 

gebracht.  

Vraag 4. Wordt de WODV geïnformeerd dat de inclusie en toegankelijkheid ook verwacht 

dat oa deze invalideparkeerplek mag blijven bestaan zonder kenteken?  

Antwoord 4. Ja, de WODV wordt hierover geïnformeerd.  

Er bestaat geen algemene norm dat de inclusieve samenleving inhoudt dat elke woonwijk een 

aantal algemene gehandicaptenparkeerplaatsen bevat. In de handreiking van de VNG staat wel dat 

“Niet alle voorzieningen in de gemeente hoeven direct toegankelijk te zijn: het gaat om een 

geleidelijke verbetering. Bij nieuw beleid moet u wel altijd direct rekening houden met de positie 

van mensen met een beperking. Het VN-Verdrag spreekt daarom bij de ontwikkeling van nieuwe 

producten of nieuw beleid ook over ‘design for all’. 

Door deze ene parkeerplaats als algemene gehandicaptenparkeerplaats toe te wijzen, ontstaat er 

geen doelmatige en / of structurele verbeterde toegankelijkheid voor alle mensen met een 

beperking.  Wij zullen wel in het nog op te stellen uitvoeringsplan voor “Langer Thuis Wonen en de 

Inclusieve Samenleving” aandacht geven aan de toegankelijkheid van de openbare ruimte in het 

algemeen.   

Met vriendelijke groet, 
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